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Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
PS 11/17 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste 
 
Vedtak 
 
Møteinnkallinga og sakslista vart godkjent utan merknader. 
 
 
PS 12/17 Godkjenning av møteprotokoll forrige møte 
 
Vedtak 
 
Møteprotokoll frå førre møte vart godkjent utan merknader. 



PS 13/17 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Referatsak RS 4/17-9717 vart refererte. 
 

RS 4/17 Statusrapport samanslåing Etne/Ølen 

RS 5/17 Rapport med oversikt over deltaking i internasjonale samarbeidsprosjekt 2016 

RS 6/17 Løypemelding i samband med sak om ny budsjettmodell 

RS 7/17 Administrativ samanslåing av Tertnes vgs og U. Pihl vgs 

RS 8/17 Konferanse om barnefattigdom 

RS 9/17 Melding om oversending av klage på vedtak om godkjenning etter friskolelova - 
Foreningen Danielsen Intensivgymnas 

PS 14/17 Høyring - NOU "På lik linje" 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesrådmannen gir i denne saka uttale til Løft 2 Inkluderande og likeverdig opplæring.  
 

1 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om at elevar med utviklingshemming får opplæring av 
like god kvalitet som andre elevar.  
 

2 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om å utvikle standard for læringsmål og kartlegging 
av utbyte. 
 

3 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om at det vert utarbeidd bindande retningsliner for 
utforming av opplæringsmål og opplæringsplanar for elevar som mottar spesialundervisning. 
 

4 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om tydelegare krav til verksemda i PP- tenesta, men 
meiner at utvalet undervurderer ressursbehovet for å oppfylle forventningane som utvalet stiller, 
og tilrår derfor ei nasjonal bemanningsnorm for PP-tenesta.  
 

5 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om å utvikle tilpassa undersøkingar av elevane sitt 
psykososiale miljø som kan svarast på av elevar med utviklingshemming. 
 

6 Hordaland fylkeskommune støttar at utviklingshemma skal ha ein reell tilgang til fem  
års vidaregåande utdanning, men meiner at retten berre skal tre i kraft når krava i opplæringslova 
§ 3-1 femte ledd er dokumentert og vurdert av sakkunnig instans. 
 

7 Hordaland fylkeskommune legg til grunn at fylkeskommunane vert kompensert fullt ut for alle 
utgifter som følgjer av endringane. 
 

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Solbjørg H. K. Marjala (R) sette frem slikt forslag: 
 
«HFK ønsker aktivt å gi støtte til flertallet i utredningen i henhold til viktigheten av å bevare spesialskoler 
for utviklingshemmede.»  
 
 
Røysting: 
Marjala sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 
 



Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak: 
1 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om at elevar med utviklingshemming får opplæring av 

like god kvalitet som andre elevar. 
 

2 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om å utvikle standard for læringsmål og kartlegging 
av utbyte. 
 

3 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om at det vert utarbeidd bindande retningsliner for 
utforming av opplæringsmål og opplæringsplanar for elevar som mottar spesialundervisning. 
 

4 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om tydelegare krav til verksemda i PP- tenesta, men 
meiner at utvalet undervurderer ressursbehovet for å oppfylle forventningane som utvalet stiller, 
og tilrår derfor ei nasjonal bemanningsnorm for PP-tenesta. 
 

5 Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om å utvikle tilpassa undersøkingar av elevane sitt 
psykososiale miljø som kan svarast på av elevar med utviklingshemming. 
 

6 Hordaland fylkeskommune støttar at utviklingshemma skal ha ein reell tilgang til fem  
års vidaregåande utdanning, men meiner at retten berre skal tre i kraft når krava i opplæringslova 
§ 3-1 femte ledd er dokumentert og vurdert av sakkunnig instans.  
 

7 Hordaland fylkeskommune legg til grunn at fylkeskommunane vert kompensert fullt ut for alle 
utgifter som følgjer av endringane. 

 

PS 15/17 Høyrinssvar- endringar i opplæringslova – Direkte overgang i retten til 
vidaregåande opplæring 

Forslag til vedtak 

1. Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om å gje rett til vidaregåande opplæring for dei som 
har fullført vidaregåande opplæring i utlandet, men som ikkje får utdanninga godkjent som 
generell studiekompetanse eller yrkeskompetanse i Norge. Desse søkjarane bør få rett til 
vidaregåande opplæring etter § 3-1 i opplæringslova (ungdomsrett) til og med det året dei fyller 
24 år og rett til vidaregåande opplæring etter § 4A-3 i opplæringslova (vaksenrett) frå det året dei 
fyller 25 år. 
 

2. Hordaland fylkeskommune meiner at departementet undervurderer opplæringsbehov og ønskje 
om norsk vidaregåande opplæring for søkjarar med utanlandsk skulebakgrunn. Departementet 
sitt overslag over meirkostnader for fylkeskommunane er difor for lågt.  
 
 

3. Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om å utvide fristen for uttak av rett til vidaregåande 
opplæring etter § 3-1 (ungdomsretten) til det året ein fyller 24 år. 
 

4. Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om at elevar som gjer eit omval, får rett til å fullføre 
opplæringa. 
 
 

5. Ved utviding av ungdomsretten til og med 24 år må det også vurderast om retten til tenester frå 
oppfølgingstenesta skal utvidast.  
 

6. Hordaland fylkeskommune legg til grunn at fylkeskommunane vert kompensert fullt ut for alle 
utgifter som følgjer av endringane. 

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 



1. Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om å gje rett til vidaregåande opplæring for dei som har 
fullført vidaregåande opplæring i utlandet, men som ikkje får utdanninga godkjent som generell 
studiekompetanse eller yrkeskompetanse i Norge. Desse søkjarane bør få rett til vidaregåande 
opplæring etter § 3-1 i opplæringslova (ungdomsrett) til og med det året dei fyller 24 år og rett til 
vidaregåande opplæring etter § 4A-3 i opplæringslova (vaksenrett) frå det året dei fyller 25 år.  
 

2. Hordaland fylkeskommune meiner at departementet undervurderer opplæringsbehov og ønskje om 
norsk vidaregåande opplæring for søkjarar med utanlandsk skulebakgrunn. Departementet sitt 
overslag over meirkostnader for fylkeskommunane er difor for lågt.  

 
3. Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om å utvide fristen for uttak av rett til vidaregåande 

opplæring etter § 3-1 (ungdomsretten) til det året ein fyller 24 år.  
 
4. Hordaland fylkeskommune støttar forslaget om at elevar som gjer eit omval, får rett til å fullføre 

opplæringa.  
 
5. Ved utviding av ungdomsretten til og med 24 år må det også vurderast om retten til tenester frå 

oppfølgingstenesta skal utvidast.  
 
6. Hordaland fylkeskommune legg til grunn at fylkeskommunane vert kompensert fullt ut for                     

alle utgifter som følgjer av endringane.  
 

PS 16/17 Invitasjon til Hordaland fylkeskommune om deltaking i KS sitt 
skuleleigarprogram 2017-18 

Forslag til vedtak 

1. Utval for opplæring og helse stiller seg positiv til å delta i utviklingsprogrammet «Den gode 
barnehage- og skuleeigar» og vil nemne opp to politiske representantar frå utvalet som skal 
delta i den fylkeskommunale satsinga i programperioden 

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Emil L. P. Gadolin (A) sette fram fylgjande forslag: 
 
«3 Politiske representantar frå utvalet kan delta i den fylkeskommunale satsinga i programperioden: 
 
Representant: Emil Gadolin (A)                                   Vara: Alexander Fosse Andersen (SP) 
Representant: Rosalind Fosse (Frp)                      Vara: Ragnhild Fagerbakke (H) 
Representant: Øyvind Strømmen (MDG)                     Vara: Daniel Charles Hextal (SV)»   
 
Røysting: 
 
Emil Gadolin (A) sitt forslag til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak: 
 
«3 Politiske representantar frå utvalet kan delta i den fylkeskommunale satsinga i programperioden: 
 
Representant: Emil Gadolin (A)                                   Vara: Alexander Fosse Andersen (SP) 
Representant: Rosalind Fosse (Frp)                      Vara: Ragnhild Fagerbakke (H) 
Representant: Øyvind Strømmen (MDG)                     Vara: Daniel Charles Hextal (SV)»   
 

PS 17/17 Fråsegn til framlegg til ny byggteknisk forskrift- TEK 17 

Forslag til innstilling 

 
1. Hordaland fylkeskommune er positiv til at byggteknisk forskrift (TEK 17) vert forenkla, særleg 

utifrå   målet om billegare bustader.  



2. Det er både eit nasjonalt og eit regionalt mål å utjamne sosiale helseskilnader. Hordaland 
fylkeskommune meiner at lempingar i forskrifta særleg knytt til dei minste bustadane, kan bidra til 
utilsikta verknader som auka sosiale helseskilnadar. 

3. Universell utforming av samfunnet er eit viktig bidrag for å inkludere fleire på ein likeverdig 
måte. Målet om lemping av krava til tilgjenge kan slå negativt ut for befolkningsgrupper som har 
størst trong for bustader med god funksjonalitet og kvalitet.  
 
 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Solbjørg H. K. Marjala (R) og Daniel Charles Hextal (SV) sette fram fylgjande forslag: 
 
« OPHE vil gjerne slutte seg til HFK sitt høringsvar til Tek 17 med følgende innvending:  
 
Vi vil fraråde å lempe på krava til tilgjengelighet og funksjonalitet i mindre bosteder, dette være seg 
herved til hus, utsikt (balkong) og praktiskheter knytt til toalettforhold.» 
 
Røysting: 
Marjala og Hextal fekk 2 røyster (R og SV) og fall.  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Hordaland fylkeskommune er positiv til at byggteknisk forskrift (TEK 17) vert forenkla, særleg 

utifrå målet om billegare bustader.  
 

2. Det er både eit nasjonalt og eit regionalt mål å utjamne sosiale helseskilnader. Hordaland 
fylkeskommune meiner at lempingar i forskrifta særleg knytt til dei minste bustadane, kan bidra til 
utilsikta verknader som auka sosiale helseskilnadar.  
 

3. Universell utforming av samfunnet er eit viktig bidrag for å inkludere fleire på ein likeverdig måte. 
Målet om lemping av krava til tilgjenge kan slå negativt ut for befolkningsgrupper som har størst 
trong for bustader med god funksjonalitet og kvalitet. 

 

PS 18/17 Innspel til Kirke-, utdannings- og forskningskomiteen på Stortinget i 
samband med Stortingsmelding 9 Fagfolk for fremtiden - Fagskoleutdanning 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Alexander Fosse Andersen (SP) sette fram fylgjande forslag som eit tillegg til fylkesrådmannen forslag til 
innstilling: 
 
«Med bakgrunn i innspela over vil Hordaland fylkeskommune særleg framheve kor viktig det er at 
fylkeskommunal eigarskap og forvaltaransvar vert vidareført, at finansieringa av dei offentlege 
fagskuletilboda vert styrka, at det kjem på plass gode overgangsordningar mellom fagskule- og UH-
sektoren og det blir betre rammer for internasjonaliseringsarbeidet. Hordaland fylkeskommune ønskjer at 
fagskulane skal vere ein viktig regional aktør i høve til kompetanseheving, omstilling og innovasjon, og 
forslaga i stortingsmeldinga vil gje svært gode føresetnader for å oppnå dette». 
 
Røysting: 
Alexander Fosse Andersen (SP) forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Hordaland fylkeskommune gjev innspel til Kirke-, utdannings-, og forskningskomitéen i samband med 
Stortingsmelding 9 Fagfolk for fremtiden - Fagskoleutdanning slik det går fram av saka. 
 
Med bakgrunn i innspela over vil Hordaland fylkeskommune særleg framheve kor viktig det er at 
fylkeskommunal eigarskap og forvaltaransvar vert vidareført, at finansieringa av dei offentlege 
fagskuletilboda vert styrka, at det kjem på plass gode overgangsordningar mellom fagskule- og UH-



sektoren og det blir betre rammer for internasjonaliseringsarbeidet. Hordaland fylkeskommune ønskjer at 
fagskulane skal vere ein viktig regional aktør i høve til kompetanseheving, omstilling og innovasjon, og 
forslaga i stortingsmeldinga vil gje svært gode føresetnader for å oppnå dette. 
 
Rosalind Fosse (FrP) sette fram fylgjande oversending til fagskolestyret: 
 
«Saken oversendes fagskolestyret. Utvalg for opplæring og helse ber styret gi utvalget et notat 
vedrørende styrets syn på dimensjonering og finansiering ihht. stortingsmeldingen.»  
 

PS 19/17 Fagskolane i Hordaland - utfordringar og moglegheiter 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkestinget vedtek følgjande tiltak for å styrkja fagskulesektoren i regionen: 

- Administrasjonen må fremja ei sak som gjer greie for fordelar og eventuelle 
utfordringar ved å etablera Fagskolane i Hordaland som eit fylkeskommunalt føretak. 
Saka skal også gjera greie for korleis styret for fagskulane kan setjast saman 
gjennom ekstern representasjon i tillegg til eigarrepresentasjon. 

- Fylkeskommunen skal gå i dialog med Høgskulen på Vestlandet med mål om å inngå 
ein samarbeidsavtale om gode og høvelege overgangar mellom fagskuleutdanningar 
og bachelorutdanningar. 

- Fylkeskommunen må nytta sin regionale kompetanse til å kartleggja og fremja behov 
for fleire studieplassar og fagskuleutdanningar i dialog med sentrale styresmakter når 
ny finansieringsordning skal etablerast.  

- Fylkeskommunen må vurdera korleis fagskulane skal organiserast i ei eventuell ny 
regionssamansetning. 

 
2. Følgjande tiltak vert sendt over til styret for Fagskolane i Hordaland:  

 
Fylkestinget vil at Fagskolane i Hordaland skal vera ein sentral aktør i regionalt utviklingsarbeid i 
høve til kompetanseheving, innovasjon og det grøne skiftet. Styret for Fagskolane i Hordaland bør 
utarbeida ein strategi for å: 

- få fagområdegodkjenningar 
- utvikla nye fagskuleutdanningar 
- styrka samarbeid med arbeidslivet i regionen 
- arbeida målretta med internasjonalisering, innovasjon og det grøne skiftet 

 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 31.01.2017  
 
Roger Pilskog/Tom Knudsen sette fram følgjande forslag på vegne av LO/NHO: 
 

« Vedr. pkt. 2 i forslaget vil Y-nemnda presisere: Ved utvikling av nye utdanninger og 
tilbudsstruktur skal det legges avjørende vekt på arbeidslivets behov og etterspørsel» 
 

Røysting 
Pilskog / Knudsen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda: 
 
Yrkesopplæringsnemnda sluttar seg til innstillinga med følgjande tillegg: 
 
Vedk. pkt. 2 i forslaget vil Yrkesopplæringsnemnda presisere : Ved utvikling av nye utdanningar  
og tilbodsstruktur skal det leggast avgjørande vekt på arbeidslivets behov og etterspørsel. 
  
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget vedtek følgjande tiltak for å styrkja fagskulesektoren i regionen: 



- Administrasjonen må fremja ei sak som gjer greie for fordelar og eventuelle 
utfordringar ved å etablera Fagskolane i Hordaland som eit fylkeskommunalt føretak. 
Saka skal også gjera greie for korleis styret for fagskulane kan setjast saman 
gjennom ekstern representasjon i tillegg til eigarrepresentasjon. 

- Fylkeskommunen skal gå i dialog med Høgskulen på Vestlandet med mål om å inngå 
ein samarbeidsavtale om gode og høvelege overgangar mellom fagskuleutdanningar 
og bachelorutdanningar. 

- Fylkeskommunen må nytta sin regionale kompetanse til å kartleggja og fremja behov 
for fleire studieplassar og fagskuleutdanningar i dialog med sentrale styresmakter når 
ny finansieringsordning skal etablerast.  

- Fylkeskommunen må vurdera korleis fagskulane skal organiserast i ei eventuell ny 
regionssamansetning. 

 
2. Følgjande tiltak vert sendt over til styret for Fagskolane i Hordaland:  

 
Fylkestinget vil at Fagskolane i Hordaland skal vera ein sentral aktør i regionalt utviklingsarbeid i 
høve til kompetanseheving, innovasjon og det grøne skiftet. Styret for Fagskolane i Hordaland bør 
utarbeida ein strategi for å: 

- få fagområdegodkjenningar 
- utvikla nye fagskuleutdanningar 
- styrka samarbeid med arbeidslivet i regionen 
- arbeida målretta med internasjonalisering, innovasjon og det grøne skiftet 

 
Rosalind Fosse (Frp) sette fram fylgjande oversendingsspørsmål til vedtakets punkt 2: 
 
«Skal fagskolen ekspandere må styret vurdere antall studenter. Det må tas stilling til hvor mange 
studenter som vil være mulig å få lokalisert til Laksevåg i fremtiden. Det må også tas høyde for om mulig 
flytting av helsefagskolen slik at den blir samlokalisert til Laksevåg.» 
 

PS 20/17 Produksjonsskule og fylkeskommunal aktivitet på Hjeltnes 

Forslag til innstilling 

 
1 I 2017 skal arbeidet med å etablere ein produksjonsskule med statleg finansieringstilskot 

prioriterast. Prosjektgruppa som er oppretta, skal med utgangspunkt i eksisterande prosjektskisse 
og vedtakspunkta frå fylkestinget 05.10.16 arbeide vidare med dette. Statleg finansiering må vere 
avklart innan utgangen av 2017. Prosjektgruppa skal mellom anna vurdere skulen si 
organisatoriske plassering og kva investeringar som er naudsynt. Utlysning av stilling som dagleg 
leiar av produksjonsskule kan tidlegast gjerast i 2018. Tidlegast start av produksjonsskule vil vere 
hausten 2018. Fylkestinget skal i mars 2018 ta stilling til ramma for ei eventuell etablering av 
produksjonsskule. 
 

2 I budsjetthandsaminga for 2018 skal det takast omsyn til drift og investering knytt til 
produksjonsskule og investeringstrong til nytt fagskuletilbod. Alternativt kan dette handsamast 
som ei tilleggsløyving i fylkestinget i mars 2018. 
 

3 I perioden frå 01.08.2017 til 31.07.2018 skal Hjeltnes ha ei mellombels drift med eit lågast mogleg 
kostnadsnivå og ei minimumsbemanning som skissert i saksutgreiinga. I denne perioden skal ein 
vurdere ei mest mogleg tenleg framtidig forvaltning av eigedomen mellom anna med tanke på å 
legge grunnlag for anna næringsverksemd. I dette ligg det at hovudaktiviteten skal konsentrerast 
om gardstunet, og ein skal vurdere sal/avhending og regulering av eigedomane og oppseiing av 
langsiktige avtalar. Dette skal gjerast i dialog med mellom andre Ulvik herad. 
 

4 Bustadhusa «Austtun» og «Vesttun», som ikkje er i direkte tilknyting til gardstunet, skal seljast så 
raskt som mogleg. Holmen nord for fylkesvegen skal vurderast med tanke på regulering og 
sal/avhending i dialog med Ulvik herad. Holmen sør for fylkesvegen vert planlagt brukt til 
produksjonsskule. Sal med langsiktig leigeavtale kan og eventuelt vurderast. 
 

5 Areal som har langtidsleige skal vurderast med tanke på oppseiing, men areal som ligg i nærleik 
til gardstunet og vil vere tenleg å behalde med tanke på produksjonsskule, skal vidareførast. Alle 



eksisterande avtalar skal vurderast i høve til oppseiing eller vidareføring. 
 

6 Dersom det ikkje er på plass statleg driftstilskot til produksjonsskule innan utgangen av 2017, vil 
fylkesrådmannen be fylkestinget i mars 2018 ta stilling til om ein enten skal starte 
produksjonsskule 100 % finansiert av fylkeskommunen eller om ein skal avslutte fylkeskommunal 
aktivitet og starte ein prosess med å selje/avhende eller pakte ut dei resterande eigedomane. 

 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 31.01.2017  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda: 
 
1 I 2017 skal arbeidet med å etablere ein produksjonsskule med statleg finansieringstilskot 

prioriterast. Prosjektgruppa som er oppretta, skal med utgangspunkt i eksisterande prosjektskisse 
og vedtakspunkta frå fylkestinget 05.10.16 arbeide vidare med dette. Statleg finansiering må vere 
avklart innan utgangen av 2017. Prosjektgruppa skal mellom anna vurdere skulen si 
organisatoriske plassering og kva investeringar som er naudsynt. Utlysning av stilling som dagleg 
leiar av produksjonsskule kan tidlegast gjerast i 2018. Tidlegast start av produksjonsskule vil vere 
hausten 2018. Fylkestinget skal i mars 2018 ta stilling til ramma for ei eventuell etablering av 
produksjonsskule. 
 

2 I budsjetthandsaminga for 2018 skal det takast omsyn til drift og investering knytt til 
produksjonsskule og investeringstrong til nytt fagskuletilbod. Alternativt kan dette handsamast 
som ei tilleggsløyving i fylkestinget i mars 2018. 
 

3 I perioden frå 01.08.2017 til 31.07.2018 skal Hjeltnes ha ei mellombels drift med eit lågast mogleg 
kostnadsnivå og ei minimumsbemanning som skissert i saksutgreiinga. I denne perioden skal ein 
vurdere ei mest mogleg tenleg framtidig forvaltning av eigedomen mellom anna med tanke på å 
legge grunnlag for anna næringsverksemd. I dette ligg det at hovudaktiviteten skal konsentrerast 
om gardstunet, og ein skal vurdere sal/avhending og regulering av eigedomane og oppseiing av 
langsiktige avtalar. Dette skal gjerast i dialog med mellom andre Ulvik herad. 
 

4 Bustadhusa «Austtun» og «Vesttun», som ikkje er i direkte tilknyting til gardstunet, skal seljast så 
raskt som mogleg. Holmen nord for fylkesvegen skal vurderast med tanke på regulering og 
sal/avhending i dialog med Ulvik herad. Holmen sør for fylkesvegen vert planlagt brukt til 
produksjonsskule. Sal med langsiktig leigeavtale kan og eventuelt vurderast. 
 

5 Areal som har langtidsleige skal vurderast med tanke på oppseiing, men areal som ligg i nærleik 
til gardstunet og vil vere tenleg å behalde med tanke på produksjonsskule, skal vidareførast. Alle 
eksisterande avtalar skal vurderast i høve til oppseiing eller vidareføring. 
 

6 Dersom det ikkje er på plass statleg driftstilskot til produksjonsskule innan utgangen av 2017, vil 
fylkesrådmannen be fylkestinget i mars 2018 ta stilling til om ein enten skal starte 
produksjonsskule 100 % finansiert av fylkeskommunen eller om ein skal avslutte fylkeskommunal 
aktivitet og starte ein prosess med å selje/avhende eller pakte ut dei resterande eigedomane. 

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Rosalind Fosse (FrP) sette fram fylgjande forslag på vegne av partiet Høyre og partiet Fremskrittpartiet: 
 

1. Fylkestinget tar til etterretning at søknad om statlig finansiering til produksjonsskole på Hjeltnes 
ikke har ført frem. 

2. Fylkestinget ønsker ikke å jobbe videre med å få etablert produksjon skole på Hjeltnes. Skolens 
bygninger og eiendommer legges ut for salg. 

3. det tas kontakt med Ulvik Herad om de har interesse av kjøp av eiendommene. 
 
Alexander Fosse Andersen (SP) sette fram fylgjande forslag på vegne av Ap, Krf, Sp, V, MDG, SV og 
Rødt: 
 
Nytt punkt 3: 
 
-Avgjersle om mellombels drift vert teke etter naudsynte avklaringar med sentrale styresmakter fram mot 
Fylkestinget mars 2017. 



 
-Punkt 6 strykast. 
 
Røysting: 
Forslaget innstilling frå Alexander Fosse Andersen med fleire vart vedteke mot 4 røystar frå partiet Høyre 
og partiet Fremskrittpartiet. 
 
Vedtak 
 
1 I 2017 skal arbeidet med å etablere ein produksjonsskule med statleg finansieringstilskot 

prioriterast. Prosjektgruppa som er oppretta, skal med utgangspunkt i eksisterande prosjektskisse 
og vedtakspunkta frå fylkestinget 05.10.16 arbeide vidare med dette. Statleg finansiering må vere 
avklart innan utgangen av 2017. Prosjektgruppa skal mellom anna vurdere skulen si 
organisatoriske plassering og kva investeringar som er naudsynt. Utlysning av stilling som dagleg 
leiar av produksjonsskule kan tidlegast gjerast i 2018. Tidlegast start av produksjonsskule vil vere 
hausten 2018. Fylkestinget skal i mars 2018 ta stilling til ramma for ei eventuell etablering av 
produksjonsskule. 
 

2 I budsjetthandsaminga for 2018 skal det takast omsyn til drift og investering knytt til 
produksjonsskule og investeringstrong til nytt fagskuletilbod. Alternativt kan dette handsamast 
som ei tilleggsløyving i fylkestinget i mars 2018. 
 

3 Avgjersle om mellombels drift vert teke etter naudsynte avklaringar med sentrale styresmakter 
fram mot Fylkestinget mars 2017. 
 

4 Bustadhusa «Austtun» og «Vesttun», som ikkje er i direkte tilknyting til gardstunet, skal seljast så 
raskt som mogleg. Holmen nord for fylkesvegen skal vurderast med tanke på regulering og 
sal/avhending i dialog med Ulvik herad. Holmen sør for fylkesvegen vert planlagt brukt til 
produksjonsskule. Sal med langsiktig leigeavtale kan og eventuelt vurderast. 
 

5 Areal som har langtidsleige skal vurderast med tanke på oppseiing, men areal som ligg i nærleik 
til gardstunet og vil vere tenleg å behalde med tanke på produksjonsskule, skal vidareførast. Alle 
eksisterande avtalar skal vurderast i høve til oppseiing eller vidareføring. 

 

PS 21/17 Retningslinjer for namnesetting - vidaregåande skular i Hordaland 

Forslag til innstilling 
 
1. Vidaregåande skular i Hordaland skal i hovudsak gjevast namn etter lokale stadnamn.  

 
2. I større kommunar med fleire skular kan det etter vurdering nyttast til dømes personnamn. 

 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Rosalind Fosse (Frp) sette fram fylgjande forslag på vegne av partia Frp, H, V og MDG:  
 
«I navnesetting av videregående skoler kan det benyttes både stedsnavn og personnavn. 
 
Ved sammenslåing av skoler må det vurderes særskilt hvilke navn som har størst markeds effekt og 
hvilke elevgrupper som skal nås». 
 
Partia A, RV, SV, KrF, SP og MDG sette frem forslag om å stryke punkt 2 i forslag til innstillinga.  
 
Røysting: 
Forslaget til Frp, H, V og MDG fall med 7 røyster. 
 
Forslag til A, SV, Krf og Sp vart vedteke. 
 
Vedtak 
 
Vidaregåande skular i Hordaland skal i hovudsak gjevast namn etter lokale stadnamn. 



 

PS 22/17 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren - 
budsjettfordeling nr. 1 -2017 

Forslag til innstilling 

 
Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i 
2017 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 

10 637.020.00 02300 02154 
Arna vgs. - Omb. media og 
kommunkasjon. 9 000 000  

10 633.020.00 02300 02148 Slåtthaug vgs. - Ventilasjon og varme 2 250 000  
10 777.025.00 02300 00209 Universell utforming - Dokumentasjon  1 000 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  12 250 000 
          12 250 000  12 250 000 

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Fylkesrådmannen si innstilling vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i 
2017 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 

10 637.020.00 02300 02154 
Arna vgs. - Omb. media og 
kommunkasjon. 9 000 000  

10 633.020.00 02300 02148 Slåtthaug vgs. - Ventilasjon og varme 2 250 000  
10 777.025.00 02300 00209 Universell utforming - Dokumentasjon  1 000 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  12 250 000 
          12 250 000  12 250 000 

 

PS 23/17 Ymse 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.02.2017  
 
Orientering om erfaringar med skulemat på Årstad vidaregåande skule, Jfr. spørsmål frå representanten 
Alexander Fosse Andersen i OPHE 08.09.2016 v/ Sigurd Trageton, Årstad vidaregåande skule. 
 
Orientering om gjennomføring av inntak til vidaregåande opplæring v/inntaksleiar Nils Skavhellen, 
Opplæringsavdelinga. 
 
Møtet gjekk over to dagar. På dag 2, den 08.02.2017, var utvalet på skulebesøk. Det var besøk på 
Knarvik vidaregåande skule, Åsane vidaregåande skule og Tertnes vidaregåande skule. Sjå eige 
program.  
 
Dei politiske sakene vart handsama i denne rekkefølgje: PS sak 14/17, 15/17, 16/17, 18717, 17/17, 
22/17, 20/17, 21/17, 4/17 og 23/17.  
 
 


